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Polygamy, Between Restriction and Liberation in Islamic Doctrine
and in Algerian Family Law
Abstract:

Polygamy, known since ancient times, allows the man to have more than one
woman under his tutelage. The phenomenon has had several forms of application
from one society to another. The sharia has framed, organized and empowered the
man to have four women with certain conditions related to equity and the power to
support themselves.

Its organization in the Arab-Muslim legislations varies between restriction and
openness; some Arab legislations forbid it, others leave it to Islamic prescriptions; a
third current allows it by posing some legal conditions, the latter current is apparent
from the provisions of the code of the Algerian family.

Keywords:
Polygamy, Islamic sharia, right to polygamy, judge's authorization, divorce, Algerian
family law.

La polygamie, entre restriction et libération dans la doctrine
Islamique et en droit de la famille algérien
Résumé :

La polygamie, connue depuis les temps ancestraux, permet a ’homme d’avoir
sous sa tutelle plus d’une femme. Le phénomeéne a connu plusieurs formes
d’application d’une société a une autre. La Shari’a 1’a encadré, organisé et a permet a
I’homme d’avoir quatre femmes en lui posant certaines conditions liées a 1’équité et
au pouvoir de subvenir a leurs besoins.

Son organisation dans les législations arabo-musulmanes varie entre restriction
et ouverture ; certaines législations arabes 1’interdisent, d’autres laissent le soin aux
prescriptions Islamiques ; un troisieme courant le permet en posant quelques
conditions juridiques, ce dernier courant ressort des dispositions du code de la famille
algérien.

Mots clés:
Polygamie, Shari’a Islamique, droit a la polygamie, autorisation du juge, divorce,
droit de la famille algérien.
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